
Bc. Lucie Bartoňová:  
Parlamentní knihovna Jaroslava 
Kubery 
 
Zadání souboru diplomních projektů na hraně Letenské pláně zrálo 
delší dobu. Centrálním bodem je budova parlamentu České 
republiky. Po stranách tuto významnou pražskou osu doplňují dva 
menší objekty.  
Směrem k Hradu je to parlamentní knihovna, kterou jsem si dovolil 
pojmenovat knihovnou Jaroslava Kubery. K uctění památky jsem si 
vyžádal svolení paní Věry Kuberové.  
Jak správně píše Lucie Bartoňová v závěru své práce, parlamentní 
knihovna je očím lidí téměř skryta. Pokusili jsme se to alespoň 
akademicky napravit.  
Diplomantka zvolila na první pohled prvoplánové schéma, které se 
ale ve výsledku zdá být funkční a výrazné. Pravda, zpočátku jsem 
netušil, že se ve výsledku bude jednat o dost velkou budovu. Proto 
bych vážil, zda neudělat některé prostory skromnější. Na druhou 
stranu budovy podobného charakteru je nutné stavět s jistou 
rezervou, takže jsme koncept i velikost v průběhu práce potvrdili. 
Stálo by jistě za zvážení, zda sloupy spodních dvou podlaží jsou 
správně navrženy mimo plášť budovy, asi by spíše měly být uvnitř. 
Stálo by za zvážení, zda výraznější vodorovné členění skleněných 
fasád, nebo jejich trvalé stínění, by více nepřipomínalo knihy. Stálo by 
za zvážení, zda by typografie hřbetů knih neměla být krásnější. 
Vylepšení bychom asi našli hodně, jako na většině projektů.  
Za pozornost zase naopak stojí práce s modulem, přehledné 
centrální servisní prostory a vertikální komunikace. Jen dvojice 
výtahů bych dal blíže k sobě. 
Ano každý projekt vyvolá nějakou kritiku. Ve výsledku ale je ale návrh 
Lucie Bartoňové projektem, který je schopen dalšího vývoje, a to je 
myslím vždy nejdůležitější.  
 
Doporučuji přijetí projektu Lucie Bartoňové k obhajobě a navrhuji 
ohodnotit známkou C.  
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